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Merksplas, 23 december 2020 

Verslag 

Zitting van de gemeenteraad van  23 november 2020 

 

AANWEZIG: Frank Wilrycx, Burgemeester-Voorzitter 

Kris Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, Leen Kerremans, 

Schepenen 

Annie Verheyen, Jef Van Accom, Jef Schoofs, Kris Luyckx, Raf 

Verheyen, Tine Van der Vloet, Evelien Willems, Josée Van Aert, Boris 

Kersemans, Koen Staes, Nele Daems, Jan Quirijnen, Jan De Bie, Luc 

Holthof, Raadsleden 

Dries Couckhuyt, Algemeen directeur 

VERONTSCHULDIGD:  

  

 
De gemeenteraad vergadert digitaal om twintig uur. Publiek kan volgen via youtube kanaal. 

  

Overeenkomstig artikel 33, tweede lid van het gemeentedecreet, werden de notulen van de 

vorige gemeenteraad  ten minste acht dagen voor de dag van de vergadering van heden, 23 

november 2020, ter inzage van de leden van de raad gelegd. 

  

Ook werd een afschrift van de notulen van de gemeenteraad  ten huize van elk raadslid 

overhandigd. Deze overhandiging ten huize is gebeurd op 13 november 2020, datum waarop 

ieder raadslid eveneens de agenda met bijlagen van de raadszitting van heden  werd 

overhandigd. Bijkomende bijlagen en inlichtingen werden eveneens op  ten huize overhandigd. 

Openbaar 

Aanhef 

1. Opening, opmerkingen bij de notulen vorige gemeenteraad en loting van een 

voorstemmer. 

Feiten 

Door middel van loting wordt schepen Karel Lenaerts (Leefbaar) door de voorzitter aangeduid 

om in deze raadsvergadering als eerste de mondelinge stem uit te brengen. 

 

De voorzitter vraagt of er opmerkingen zijn bij de notulen van de vorige gemeenteraad.  

Raadslid Jan De Bie (Groen) merkt op dat bij het agendapunt van het addendum bij de 

concessieovereenkomst voor de brasserie hij had gevraagd wie verantwoordelijk is voor het 

onderhoud van het bezoekerscentrum. Bij de open oproep voor het hotel had hij gevraagd of 

deze constructie juridisch sluitend is, waarom de bankwaarborg ondanks de termijn evenveel 

bedraagt als voor de brasserie en waarom er geen annuleringsclausule is opgenomen; 

Raadslid Tine Van der Vloet (N-VA) vraagt of het burgemeestersbesluit om de gemeenteraad 

digitaal te houden niet moet bekrachtigd worden door de gemeenteraad en hoe de livestream 

op youtube kan gevolgd worden; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat wie zich heeft aangemeld een link 

heeft gekregen om de gemeenteraad life te volgen; 

Raadslid Tine Van der Vloet (N-VA) stelt dat het de bedoeling is dat iedereen de raad 

rechtstreeks kan volgen; 
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Raadslid Tine Van der Vloet (N-VA) vraagt waarom er bij agendapunt 7 en 8 sprake is van 

eenparigheid van stemmen; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) legt uit dat als de stemming niet gevraagd 

wordt iedereen geacht wordt akkoord te zijn en het agendapunt met eenparigheid van 

stemmen wordt aangenomen; 

raadslid Jef Schoofs (Groen) verwijst ook naar de openbaarheid van de gemeenteraad en stelt 

dat er beter via facebook of website werd gebroadcast voor iedereen; 

(Achteraf bleek dat de raad door iedereen via YouTube kon gevolgd worden) 

Kolonie 

2. Definitief besluit tot minnelijke onteigening van door de Regie der Gebouwen af 

te stoten gronden op Merksplas Kolonie. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het Vlaams Onteigeningsdecreet van 24 februari 2017; 

art. 16 van de Grondwet; 

Feiten 

de vraag van Kempens Landschap, voorzitter van de Technische Coördinatiecommissie van 

Merksplas en Wortel Kolonie, Peredreef 5, 2580 Putte, om de door de Regie der Gebouwen af 

te stoten landbouwgronden op Merksplas Kolonie, kadastraal gekend Merksplas 1ste afdeling, 

sectie G nr. 352 E (groot 16.470 m2) en nr. 388 C (groot 11.750 m2) aan te kopen tegen de 

prijs van 5,5 euro per m2; 

het aanbod van de Regie der Gebouwen voor overname van de kerkhoven op Merksplas 

Kolonie, kadastraal gekend Merksplas 1ste afdeling, sectie G nr. 344 B (groot 17.425 m2) en nr. 

259 C (groot 8.448 m2), tegen een symbolische prijs van 1 euro per perceel; 

de projectnota; 

het onteigeningsplan; 

het besluit van de gemeenteraad van 28 september 2020 houdende het voorlopig besluit tot 

minnelijke onteigening van door de Regie der Gebouwen af te stoten gronden op Merksplas 

Kolonie; 

de betekening per aangetekend schrijven de dato 30 september 2020 aan de Regie der 

Gebouwen, Gulden Vlieslaan 87 bus 2, 1060 Brussel; 

het openbaar onderzoek van 7 oktober tot en met 6 november 2020 waarbij geen bezwaren 

werden geuit; 

Budget 

155.212,- euro te voorzien in de eerstvolgende meerjarenplanwijziging; 

Motieven 

het engagement van de gemeente Merksplas tot restauratie en herbestemming van de 

Kolonie; 

het socio-cultureel belang van de kerkhoven in het verhaal / project van de Kolonie; 

het nuttig gebruik van de gronden niet alleen voor de landbouw maar ook voor socio-culturele 

of sportieve evenementen (de gemeente heeft reeds de naburige landbouwgronden in 

eigendom); 

de noodzaak van de minnelijke onteigening wegens de vooropgestelde doelstelling om de 

koloniën in overheidshanden te houden, waarbij dient overgegaan tot minnelijke onteigening 

als enige manier om een openbare verkoop te vermijden; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Definitief akkoord te gaan met de minnelijke onteigening door de gemeente Merksplas van de 

door de Regie der Gebouwen af te stoten landbouwgronden op Merksplas Kolonie, kadastraal 

gekend Merksplas 1ste afdeling, sectie G nr. 352 E (groot 16.470 m2) en nr. 388 C (groot 

11.750 m2) aan te kopen tegen de prijs van 5,5 euro per m2 en met de overdracht van de 

kerkhoven op Merksplas Kolonie, kadastraal gekend Merksplas 1ste afdeling, sectie G nr. 344 B 

(groot 17.425 m2) en nr. 259 C (groot 8.448 m2), tegen een symbolische prijs van 1 euro per 

perceel. 
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Afschrift 

 Kempens Landschap, voorzitter van de Technische Coördinatiecommissie van Merksplas 

en Wortel Kolonie, Peredreef 5, 2580 Putte 

 Regie der Gebouwen, Gulden Vlieslaan 87 bus 2, 1060 Brussel 

 de financieel directeur 

 de betrokken gemeentelijke diensten 

Ruimtelijke ordening 

3. Definitieve aanvaarding straatnamen in verkaveling Kleirytse Driesen Zuid. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het decreet van 28 januari 1977 tot bescherming van de namen van de openbare wegen en 

pleinen, zoals gewijzigd; 

omzendbrief Best-Address. – Richtlijnen en aanbeveling voor het vaststellen en toekennen van 

een adres en huisnummer – 23 februari 2018; 

Feiten 

het gemeenteraadsbesluit van 17 februari 2020 houdende stimulering vervrouwelijking in de 

straatnaamgeving indien een persoonsnaam zou worden toegekend; 

het gemeenteraadsbesluit van 20 april 2020 houdende goedkeuring van het wegentracé in de 

verkaveling Kleirytse Driesen Zuid; 

het voorstel van de Heemkundige Kring ‘Marcblas’, heemhuis ‘villa ter Borcht, Hofeinde 57, 

2330 Merksplas,waarbij de voorkeur wordt gegeven aan 'Blauwe Dries, Haverdries en 

Vekenhof' (zie plannetje); 

het besluit van de gemeenteraad van 28 september 2020 houdende de voorlopige aanvaarding 

straatnamen in verkaveling Kleirytse Driesen Zuid; 

het openbaar onderzoek van 7 oktober tot en met 6 november 2020 waarbij geen bezwaren 

werden geuit; 

Tussenkomsten 

gemeenteraadslid Jan De Bie (Groen) vraagt of dit stratenplan nu werd gewijzigd ifv de 

ontsluiting van de sociale woningen van de Noorderkempen zoals blijkt uit het openbaar 

onderzoek; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) zegt dat de ontsluiting van de sociale 

woningen moet passen in het wegtracé zoals op de gemeenteraad goedgekeurd; 

gemeenteraadslid Jan De Bie (Groen) stelt vragen bij de opdeling van de woningen over de 

straten; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat rekening wordt gehouden met de 

afsluiting / onderbreking en er daarom een aparte straatnaam aan wordt toegekend. 

Haverdries ontsluit langs oosten en Blauwe Dries langs westen zoals gevraagd op 

bewonersvergadering. De negen woningen ontsluiten waarschijnlijk langs Koopepad. Er werd 

een evenwichtige spreiding van de ontsluiting nagestreefd; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Definitief de naam 'Blauwe Dries, Haverdries en Vekenhof' aan te nemen voor de nieuwe 

straten die worden aangelegd in de verkaveling Klyreitse Driesen Zuid en de (hulp)diensten 

hiervan op de hoogte te brengen 

 

4. Ontwerpakte grondafstand (Hoveniersstraat). Goedkeuring. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

Feiten 

door het College van Burgemeester en Schepenen van de Gemeente Merksplas werd op 

vijfentwintig november tweeduizend en tien aan de besloten vennootschap BOUWCOMPAGNIE 

een verkavelingsvergunning afgeleverd, voor een perceel grond gelegen te Merksplas, 

Kloosterstraat; 
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de besloten vennootschap VERHEYEN PROJECTS doet kosteloze afstand van de “ONTWERPEN 

WEG” van de verkaveling, zijnde de Hoveniersstraat, kadastraal gekend sectie I, nummer 

215/Z/6 P0000, met een oppervlakte van veertien are tweeëntachtig centiare (14a 82ca) aan 

de gemeente Merksplas; 

vermeld goed staat afgebeeld op het uittreksel van het kadastraal percelenplan onder 

'Hoveniersstraat'; 

voorliggende ontwerpakte 'kosteloze grondafstand' zoals opgemaakt door notaris Jan Stoel, 

Sint Rochusstraat 3, 2330 Merksplas; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

De ontwerpakte opgemaakt door notaris Jan Stoel met betrekking tot de kosteloze 

grondafstand van de Hoveniersstraat, kadastraal gekend sectie I, nummer 215/Z/6 P0000, 

met een oppervlakte van veertien are tweeëntachtig centiare (14a 82ca) goed te keuren en de 

algemeen directeur en de burgemeester-voorzitter te machtigen deze te onderschrijven. 

Intergemeentelijke samenwerking 

5. IOK. Buitengewone algemene vergadering van 18 december 2020. Goedkeuring 

agenda en mandatering van de vertegenwoordiger. 

Wetgeving 

het decreet over het lokaal bestuur van 22 december 2017; 

de statuten van IOK; 

Feiten 

het besluit van de gemeenteraad van 18 februari 2019 houdende de aanduiding van de heer 

Jef Van Accom, gemeenteraadslid, Heidestraat 67, 2330 Merksplas 

(jef.vanaccom@skynet.be  0477/627274) als vertegenwoordiger van de gemeente Merksplas 

voor alle algemene vergaderingen van IOK  gedurende deze legislatuur; 

De agenda van de buitengewone algemene vergadering van 18 december 2020 bevat volgende 

agendapunten: 

1. Toetreding IOK in Welzijnszorg Kempen / Statutenwijziging 

2. Activiteitenplan 2021 

3. Begroting 2021 

4. Toetreding IOK in OFP Provant 

5. Varia. 

De statutaire bepalingen inzake de organisatie van de algemene vergadering zijn vervat in 

artikelen 32 e.v. van de statuten van IOK. 

De raad neemt kennis van de toelichtende nota die aan de deelnemers wordt voorgelegd: 

1                Toetreding IOK in Welzijnszorg Kempen/statutenwijziging IOK 
Aan de raad wordt een voorstel van de raad van bestuur van IOK van 18 september 2020 

voorgelegd om tot participatie in Welzijnszorg Kempen (WZK) over te gaan (bijlage 1). Om 

deze participatie mogelijk te maken wordt ook een voorstel van statutenwijzing (bijlage 2) 

voorgelegd. 

Dit dossier wordt geagendeerd op de algemene vergadering van IOK van 18 december 2020 

en wordt aan alle deelnemers voorgelegd in functie van mandaatbepaling. Conform artikel 472 

van het Decreet Lokaal Bestuur (DLB) dient de beslissing tot deelneming van een 

dienstverlenende of opdrachthoudende vereniging in een andere rechtspersoon immers te 

worden genomen door de algemene vergadering op grond van een verslag dat de raad van 

bestuur heeft opgemaakt. 

Een ontwerp van statutenwijziging moet conform artikel 427 DLB uiterlijk 90 dagen 

voorafgaand aan de algemene vergadering aan de deelnemers worden bezorgd. 

Om die reden werd het ontwerp van statutenwijziging overgemaakt aan alle deelnemers op 18 

september jl. en op 16 oktober jl. geïntegreerd in de definitieve agenda van de algemene 

vergadering van 18 december 2020. 

Het uitgangspunt van de participatie bestaat erin dat IOK participeert in WZK om de bestaande 

verbondenheid nu en in de toekomst gestalte te geven en om de financiële steun fiscaal en 

juridisch te onderbouwen. 
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Dit wordt uitvoerig beschreven in de als bijlage 1 gevoegde nota die het in artikel 472 

DLB  voorziene verslag van de raad van bestuur van 18 september 2020 aan de algemene 

vergadering uitmaakt. 

Er wordt hierbij verwezen naar de historiek van WZK, de gedeelde diensten en de gewenste 

ontwikkeling van synergie als gevolg van de integratie gemeente/OCMW.  

Vanuit haar ontstaansgeschiedenis wordt Welzijnszorg Kempen nog structureel ondersteund 

door 3 IOK medewerkers via inbreng van diensten. 

Deze personeelsinzet kan op die manier worden verankerd op basis van het principe van 

inbreng van nijverheid/diensten van een vennoot in de organisatie. De actuele jaarlijkse 

ondersteuning vanuit IOK aan WZK heeft nu een waarde van 280.433,38 euro (te indexeren). 

Deze steun werd toegezegd voor een periode van 6 jaar en zal geëvalueerd worden. 

Er wordt uitdrukkelijk gekozen voor het behoud van een aparte juridische entiteit voor WZK. 

Dit uitgangspunt moet gemotiveerd worden en vormt een belangrijk onderdeel in het verslag 

van de raad van bestuur van IOK in het kader van artikel 472 DLB en vormt een belangrijke 

onderdeel van de motivering van de raad van beheer van WZK in het kader van de 

vooropgestelde statutenwijziging. 

Er wordt geopteerd voor een substantiële participatie van 25,2 % (zie bijlage 3). 

Op dit ogenblik zijn alle aandelen binnen WZK in handen van 27 OCMW’s. 

Voorgesteld wordt om deze aandelen van OCMW’s te kwalificeren als A-aandelen. 

Aandelen in handen van andere publieke rechtspersonen, zoals IOK, worden gekwalificeerd als 

B-aandelen. 

De voorgestelde participatie is gebaseerd op de decretale mogelijkheden voorzien in 

de  artikelen 472 en 475 DLB 

Het concrete voorstel van statutenwijziging (zie bijlage 2) houdt in dat artikel 3 § 3 van de 

statuten van IOK rond het maatschappelijk doel als volgt (zie onderlijnde passage) wordt 

aangevuld: 

§3 IOK staat daarnaast in voor de uitvoering van streekgebonden, culturele en sociale 

studieopdrachten en projecten in opdracht van en onder de voorwaarden bepaald door de 

deelnemers. 

“Zo draagt IOK vanuit een wederzijdse participatie  bij aan de dienstverlening vanuit 

Welzijnszorg Kempen voor de opdrachten die aan de OCMW’s zijn toevertrouwd. Deze 

bijdrage, die onder meer uit de inbreng van diensten bestaat, kadert in het streven naar 

synergie in de dienstverlening aan de gemeenten en OCMW’s en in het kader van de verdere 

optimalisering van hun integratie.” 

  

Ondertussen heeft ook de raad van bestuur van Welzijnszorg  Kempen beslist om een voorstel 

van statutenwijziging van Welzijnszorg Kempen (zie bijlage 4) voor te leggen aan de algemene 

vergadering op 9 december 2020.  Dit voorstel van statutenwijziging en het voorstel van de 

participatie van IOK in Welzijnszorg Kempen wordt geagendeerd op de OCMW-raad van heden. 

De raad sluit zich aan bij de overwegingen die de motivering vormen voor de voorgestelde 

statutenwijzing en de participatie van IOK in Welzijnszorg Kempen conform de vermelde 

modaliteiten. 

2                Activiteitenplan 2021 
Zie document als bijlage 5. 

De raad neemt kennis van en sluit zich aan bij het voorgestelde activiteitenplan 2021 

3                Begroting 2021 
Zie document als bijlage van het Activiteitenplan 2021. 

De raad neemt kennis van en sluit zich aan bij de begroting 2021 en de hierin vervatte 

werkingskosten voor de in-housedienstverlening van de dienstverlenende en kostendelende 

vereniging IOK. 

4                Toetreding IOK in OFP Provant 
De raad van bestuur van IOK gaf in zitting van 5 juni 2020 principieel goedkeuring aan een 

nieuw aanvullend pensioenplan via OFP Provant. 

Het organisme voor de financiering van pensioenen OFP Provant werd in 2009 opgericht door 

de provincie Antwerpen als een multi-werkgeversfonds voor de tweede pensioenpijler van 

contractanten in de publieke sector. 
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Conform 472 DLB dient de beslissing tot deelneming van een dienstverlenende of 

opdrachthoudende vereniging in een andere rechtspersoon te worden genomen door de 

algemene vergadering op grond van een verslag dat de raad van bestuur heeft opgemaakt. De 

raad  van bestuur van IOK keurde in zitting van 16 oktober 2020 het verslag aan de algemene 

vergadering (zie bijlage 6) goed. 

De raad sluit zich aan bij de overwegingen die de motivering vormen van de participatie van 

IOK in OFP Provant. 

5                Varia. 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Artikel 1 

Hecht goedkeuring aan de voorgestelde statutenwijziging van IOK in verband met de 

toetreding van IOK in Welzijnszorg Kempen. 

Artikel 2 

Hecht goedkeuring aan de participatie van IOK in Welzijnszorg Kempen cfr. de voorgestelde 

modaliteiten. 

Artikel 3 

Hecht goedkeuring aan het activiteitenplan 2021. 

Artikel 4 

Hecht goedkeuring aan de begroting 2021 en de hierin vervatte werkingskosten voor de in-

housedienstverlening van de dienstverlenende en kostendelende vereniging IOK. 

Artikel 5 

Hecht goedkeuring aan de toetreding van IOK tot OFP Provant. 

Artikel 6 

De volmachtdrager wordt gemandateerd om conform dit besluit te handelen en te beslissen op 

deze buitengewone algemene vergadering. 

Afschrift 

Afschrift wordt overgemaakt aan de intercommunale IOK, Toon Otten, Antwerpseweg 1, 2440 

Geel. 

6. IOK Afvalbeheer. Buitengewone algemene vergadering van 18 december 2020. 

Goedkeuring agenda en mandatering van de vertegenwoordiger. 

Wetgeving 

het decreet over het lokaal bestuur van 22 december 2017; 

de statuten van IOK Afvalbeheer; 

Feiten 

het besluit van de gemeenteraad van 18 februari 2019 houdende de aanduiding van de heer 

Jan Quirijnen, gemeenteraadslid, Gezellestraat 13A, 2330 Merksplas 

(janquirijnen@telenet.be  0477/211604) als vertegenwoordiger van de gemeente Merksplas 

voor alle algemene vergaderingen van IOK  Afvalbeheer gedurende deze legislatuur; 

De agenda van de buitengewone algemene vergadering van 18 december 2020 bevat volgende 

agendapunten: 

1. Activiteitenplan 2021 

2. Begroting 2021 

3. Toetreding IOK Afvalbeheer in OFP Provant 

4. Varia 

De statutaire bepalingen inzake de organisatie van de algemene vergadering zijn vervat in 

artikelen 33 e.v. van de statuten van IOK Afvalbeheer. 

De raad neemt kennis van de toelichtende nota die aan de deelnemers wordt voorgelegd: 

1                Activiteitenplan 2021 
Zie document als bijlage 1. 

De raad neemt kennis van en sluit zich aan bij het voorgestelde activiteitenplan 2021. 

2                Begroting 2021 
Zie document als bijlage van het Activiteitenplan 2021. 
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De raad neemt kennis van en sluit zich bij de begroting 2021 en de hierin tarieven van de 

opdrachthoudende vereniging IOK Afvalbeheer. 

3                Toetreding IOK Afvalbeheer in OFP Provant 
De raad van bestuur van IOK Afvalbeheer gaf in zitting van 5 juni 2020 principieel goedkeuring 

aan een nieuw aanvullend pensioenplan via OFP Provant. 

Het organisme voor de financiering van pensioenen OFP Provant werd in 2009 opgericht door 

de provincie Antwerpen als een multi-werkgeversfonds voor de tweede pensioenpijler van 

contractanten in de publieke sector. 

Conform artikel 472 DLB dient de beslissing tot deelneming van een dienstverlenende of 

opdrachthoudende vereniging in een andere rechtspersoon te worden genomen door de 

algemene vergadering op grond van een verslag dat de raad van bestuur heeft opgemaakt. De 

raad  van bestuur van IOK Afvalbeheer keurde in zitting van 16 oktober 2020 het verslag aan 

de algemene vergadering (zie bijlage 2) goed. 

De raad sluit zich aan bij de overwegingen die de motivering vormen van de participatie van 

IOK Afvalbeheer in OFP Provant. 

4                Varia 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Artikel 1 

Hecht goedkeuring aan het activiteitenplan 2021. 

Artikel 2 

Hecht goedkeuring aan de begroting 2021 en de hierin vervatte tarieven van de 

opdrachthoudende vereniging IOK Afvalbeheer. 

Artikel 3 

Hecht goedkeuring aan de toetreding van IOK Afvalbeheer tot OFP Provant. 

Artikel 4 

De volmachtdrager wordt gemandateerd om conform dit besluit te handelen en te beslissen op 

deze buitengewone algemene vergadering. 

Afschrift 

Afschrift wordt overgemaakt aan de intercommunale IOK Afvalbeheer, Toon Otten, 

Antwerpseweg 1, 2440 Geel. 

7. Pidpa. Buitengewone algemene vergadering 18 december 2020. Goedkeuring 

agenda en mandatering van de vertegenwoordiger van de gemeente. 

Wetgeving 

De statuten van de opdrachthoudende vereniging Pidpa; 

Het decreet van 22 december 2017 over het Lokaal Bestuur; 

Het decreet van 18 juli 2003 betreffende het integraal waterbeleid, gecoördineerd op 15 juni 

2018 (verder decreet Integraal Waterbeleid); 

Feiten 

De gemeente is deelnemer van de opdrachthoudende vereniging Pidpa. 
Op vrijdag 18 december 2020 (reservedatum 21 december 2020) om 11 uur organiseert Pidpa een buitengewone 
algemene vergadering op afstand; 
De agenda van deze buitengewone algemene vergadering is als volgt:  

1.       Nazicht van de raadsbesluiten voor de afgevaardigden 

2.       Begroting 2021 

3.       Toetredingen 

4.       Benoemingen 

5.       Varia 

a)       Synergie Pidpa/water-link en samenwerking Pidpa/Aquafin – stand van zaken 

– toelichting 

b)       Vragen van vennoten 

6.       Goedkeuring van het verslag van de vergadering 
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Dhr. Koen Staes, gemeenteraadslid, Het Steeke 2, 2330 Merksplas (staes.koen@gmail.com - 

0498/667869) werd bij besluit van 18 maart 2019 aangeduid als afgevaardigde voor de 

algemene vergaderingen van Pidpa; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Artikel 1:               Akte te nemen van de strategieën en de te ontwikkelen activiteiten van 

Pidpa m.b.t. het boekjaar 2021. 

  

Artikel 2:               Goedkeuring te verlenen aan de door de raad van bestuur van Pidpa 

voorgelegde begroting 2021 en het toelichtend verslag. 

  

Artikel 3:               Goedkeuring te verlenen aan de toetreding van de gemeente Retie bij 

HidrIBA en de gemeente Westerlo bij HidroSan.  

  

Artikel 4:               Goedkeuring te verlenen aan de benoemingen.  

  

Artikel 5:               Aan de vertegenwoordiger wordt de opdracht gegeven om op de 

buitengewone algemene vergadering van 18 december 2020, overeenkomstig deze beslissing 

te stemmen alsook de benoemingen goed te keuren, evenals op elke andere algemene 

vergadering die wordt samengeroepen ter behandeling van de agendapunten van deze 

vergadering. 

  

Artikel 6:               Het college van burgemeester en schepenen wordt gelast met de 

uitvoering van dit besluit en zal onverwijld een afschrift van deze beslissing bezorgen aan 

Pidpa, Desguinlei 246 te 2018 Antwerpen. 

Afschrift 

Pidpa, Desguinlei 246 te 2018 Antwerpen 

8. IKA. Buitengewone algemene vergadering van 18 december 2020. Goedkeuring 

agenda en mandatering van de vertegenwoordiger. 

Wetgeving 

het artikel 432, alinea 3 van het decreet over het lokaal bestuur, waarbij bepaald wordt dat de 

vaststelling van het mandaat van de vertegenwoordiger dient te worden herhaald voor elke 

algemene vergadering; 

Feiten 

de gemeente is aangesloten bij het intergemeentelijk samenwerkingsverband IKA; 

de gemeente werd per aangetekend schrijven opgeroepen deel te nemen aan de algemene 

vergadering van IKA die op 18 december 2020 plaats heeft; 

een dossier met documentatiestukken werd aan de gemeente per brief van 27 oktober 2020 

overgemaakt; 

heden worden we geconfronteerd met het coronavirus COVID-19, waarbij het op heden niet 

vaststaat onder welke vorm deze algemene vergadering zal kunnen plaatsvinden;  

wegens de huidige federale richtlijnen alsook de politiebesluiten van de gouverneurs en de 

informatie via het Agentschap Binnenlands Bestuur omtrent het coronavirus COVID-19 (en de 

mogelijke evolutie in en aanpassing van deze richtlijnen en informatie) en de impact hiervan 

op onderhavige bijeenkomst, wordt gevraagd om een expliciete beslissing over alle 

voorliggende agendapunten. Op deze manier kan desgevallend overgegaan worden tot het 

houden van een schriftelijke algemene vergadering indien dit noodzakelijk mocht blijken; 

de agenda van de algemene vergadering van IKA van 18 december 2020 bevat volgende 

agendapunten: 

1. Bespreking in het kader van artikel 432 van het decreet lokaal bestuur van de te 

ontwikkelen activiteiten en de te volgen strategie voor het boekjaar 2021 alsook van de 

door de raad van bestuur opgestelde begroting 2021. 

2. Kapitaalverhoging aandelen 5f – vaststelling intekening en volstorting 

3. Statutaire benoemingen. 

4. Statutaire mededelingen.  
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het gemeenteraadsbesluit van 20 mei 2019 waarbij mevrouw Annie Verheyen, raadslid, 

Steenweg op Turnhout 2016, 2330 Merksplas (annieverheyen@scarlet.be 0494/378899) als 

vertegenwoordiger van de gemeente voor alle algemene vergaderingen van IKA wordt 

aangeduid; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Artikel 1 

De gemeenteraad, na onderzoek van de documenten die bij de oproeping zijn gevoegd, hecht 

zijn goedkeuring aan de dagorde en de afzonderlijke punten van de dagorde van de algemene 

vergadering van IKA die zal gehouden worden op vrijdag 18 december 2020 om 18u00 in 

Den Eyck, Houtum 39, 2460 Kasterlee. 

 

  

1. Bespreking in het kader van artikel 432 van het decreet lokaal bestuur van de te 

ontwikkelen activiteiten en de te volgen strategie voor het boekjaar 2021 alsook van de 

door de raad van bestuur opgestelde begroting 2021. 

2. Kapitaalverhoging aandelen 5f – vaststelling intekening en volstorting 

3. Statutaire benoemingen. 

4. Statutaire mededelingen.  

  

Artikel 2 – in geval van schriftelijke algemene vergadering 

Zijn akkoord te verlenen over elk van de voorliggende agendapunten.  Dit geeft het standpunt 

van de gemeente/stad weer, en dient in geval van een schriftelijke algemene vergadering als 

een bindend akkoord te worden beschouwd en dat opgenomen zal worden in een overzichtslijst 

‘houdende ontvangen inhoudelijke goedkeuringen van de deelnemers’ die gevoegd zal worden 

bij de notulen van bovenvermelde Algemene Vergadering en waarbij de individuele 

gemeenteraadsbeslissingen via het digitaal loket zullen overgemaakt worden aan de 

toezichthoudende overheid. 

  

Artikel 3– in geval van een fysieke algemene vergadering 

De vertegenwoordiger van de gemeente/stad die zal deelnemen aan de Algemene Vergadering 

tevens jaarvergadering van de dienstverlenende vereniging IKA op 18 december 2020 (of 

iedere andere datum waarop deze uitgesteld of verdaagd zou worden), op te dragen zijn/haar 

stemgedrag af te stemmen op de beslissingen genomen in de gemeenteraad van heden inzake 

voormeld artikel 1 en 2 van onderhavige beslissing. 

  

Artikel 4 

Het College van Burgemeester en Schepenen te gelasten met de uitvoering van voormelde 

besluiten en onder meer kennisgeving hiervan te verrichten aan het secretariaat van 

intergemeentelijk samenwerkingsverband IKA, ter attentie van het secretariaat (in pdf-versie), 

uitsluitend op het e-mailadres lieven.ex@fluvius.be 

 

9. Pontes. Algemene vergadering van 17 december 2020. Goedkeuring agenda en 

mandatering van de vertegenwoordiger van de gemeente. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

Feiten 

De gemeente Merksplas is deelnemer van PONTES 

PONTES nodigt de gemeente Merksplas uit voor de algemene vergadering van 17 december 

2020; 

mailto:lieven.ex@fluvius.be
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De agenda van de algemene vergadering van de intergemeentelijke vereniging PONTES van 17 

december 2020 ziet er als volgt uit 

1. Algemene vergadering: verslag 10 juni 2020 - goedkeuring 

2. Financiën: budget 2021 - goedkeuring 

3. Beleid: beleidsnota 2021 - goedkeuring 

4. Algemeen: impact coronacrisis op de werking van Pontes - toelichting 

5. Varia en rondvraag: 

  

het besluit van de gemeenteraad de dato 18 maart 2019 houdende de aanduiding als 

vertegenwoordiger van de gemeente Merksplas voor de algemene vergaderingen van PONTES 

gedurende deze legislatuur van mevrouw Annie Verheyen, Steenweg op Turnhout 216, 2330 

Merksplas     (0494/378899)   annieverheyen@scarlet.be 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

 

Artikel 1 

De gemeenteraad keurt de agenda en de daarin opgenomen onderwerpen van de 

buitengewone algemene vergadering van de intergemeentelijke vereniging PONTES van 17 

december 2020 goed. Deze agenda ziet er als volgt uit ziet: 

1. Algemene vergadering: verslag 10 juni 2020 - goedkeuring 

2. Financiën: budget 2021 - goedkeuring 

3. Beleid: beleidsnota 2021 - goedkeuring 

4. Algemeen: impact coronacrisis op de werking van Pontes - toelichting 

5. Varia en rondvraag 

  

Artikel 2 

De vertegenwoordiger van de gemeente die zal deelnemen aan de buitengewone algemene 

vergadering van PONTES op 17 december 2020 wordt opgedragen zijn/haar stemgedrag af te 

stemmen op de besluiten van de gemeenteraad van heden inzake onderhavige aangelegenheid 

Afschrift 

PONTES, Jules Moretuslei 2, 2610 Antwerpen-Wilrijk 

10. Academie voor Muziek en Woord De Noorderkempen GOL. Algemene vergadering 

van 17 december 2020. Goedkeuring agenda en mandatering van de 

vertegenwoordiger van de gemeente. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

de Benelux-overeenkomst van 12 september 1986 inzake grensoverschrijdende samenwerking 

tussen territoriale samenwerkingsverbanden; 

Feiten 

de gemeente is lid van het Grensoverschrijdend Openbaar Lichaam 'Academie voor Muziek en 

Woord De Noorderkempen'; 

de statuten van het Grensoverschrijdend Openbaar Lichaam 'Academie voor Muziek en Woord 

De Noorderkempen'; 

de oproepbrief van het Grensoverschrijdend Openbaar Lichaam 'Academie voor Muziek en 

Woord De Noorderkempen' met de uitnodiging voor de algemene vergadering van 17 

december 2020 met volgende agenda: 

1)      Opening. 

2)      Samenstelling algemene vergadering 

3)      Goedkeuring vorig verslag 

4)      Informatie schooljaar 2020-2021 

5)      Bespreking en goedkeuring van de begroting 2021 

6)      Rondvraag 

7)      Sluiting. 

het besluit van de gemeenteraad de dato 18 februari 2019 houdende de aanduiding als 

vertegenwoordiger van de gemeente van Kris Luyckx, Bosstraat 1b, 2330 Merksplas 

(luyckxkris69@gmail.com 0495/236239) voor de algemene vergaderingen deze legislatuur van 
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het Grensoverschrijdend Openbaar Lichaam 'Academie voor Muziek en Woord De 

Noorderkempen'; 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

art. 1-  Goedkeuring te hechten aan de agenda van de algemene vergadering van 17 

december 2020  van het Grensoverschrijdend Openbaar Lichaam 'Academie voor Muziek en 

Woord De Noorderkempen': 

art. 2-  De vertegenwoordiger van de gemeente op te dragen overeenkomstig te handelen. 

Afschrift 

-          het Grensoverschrijdend Openbaar Lichaam 'Academie voor Muziek en Woord De 

Noorderkempen', Pastoor de Katerstraat 5, 2387 Baarle-Hertog. 

-          Kris Luyckx, Bosstraat 1b, 2330 Merksplas 

Politie 

11. Politiezone Noorderkempen. Goedkeuring inzet bodycams door de lokale en 

federale politie op het grondgebied van de gemeente Merksplas. 

Wetgeving 

het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

het Europees verdrag tot bescherming van de rechten van de mens en de fundamentele 

vrijheden; 

de bepalingen van de Nieuwe Gemeentewet; 

de bepalingen van het Gemeentedecreet; 

de bepalingen van de wet op het politieambt van 5 augustus 1992; 

de wet van 8 december 1992 tot bescherming van de persoonlijke levenssfeer ten opzichte van 

de verwerking van persoonsgegevens; 

de wet van 21 maart 2007 tot regeling van de plaatsing en het gebruik van 

bewakingscamera’s, zoals gewijzigd; 

de wet van 4 april 2014 tot tot wijziging van de wet van 21 maart 2007 tot regeling van de 

plaatsing en het gebruik van bewakingscamera's; 

de omzendbrief van 10 december 2009 tot regeling van de plaatsing en het gebruik van 

bewakingscamera’s, waarbij het toegestaan wordt dat de gemeenteraad een positief advies 

geeft om, in een perimeter die groot genoeg is, gebruik te maken van vaste of verplaatsbare 

camera’s om een bepaald fenomeen goed te kunnen opvolgen, zoals gewijzigd; 

het koninklijk besluit van 10 februari 2008 tot vaststelling van de wijze waarop wordt 

aangegeven dat er camerabewaking plaatsvindt, zoals gewijzigd; 

het koninklijk besluit van 2 juli 2008 betreffende de aangiften van de plaatsing en het gebruik 

van bewakingscamera’s, zoals gewijzigd; 

Feiten 

Steeds meer politiezones overwegen bodycams aan te kopen ter ondersteuning en in de 

uitvoering van hun politieopdrachten ter bevordering van de openbare handhaving en 

openbare veiligheid.  Pz Antwerpen, Pz Brasschaat, Pz Schoten, federale politie maken hier 

inmiddels gebruik van.   Het kan gebeuren dat medewerkers van de lokale en federale politie 

bijstand leveren op het grondgebied van de politiezone Noorderkempen.  Om op deze 

momenten de bodycams in te zetten is de goedkeuring van de respectievelijke gemeenteraden 

nodig; 

het besluit van het politiecollege van de politiezone Noorderkempen de dato 28 september 

2020 houdende de vraag tot goedkeuring van de inzet van bodycams door de lokale en 

federale politie op het grondgebied Hoogstraten, Rijkevorsel en Merksplas; 

Motieven 

de lokale en federale politie zetten in de uitvoering van hun politieopdrachten m.b.t. openbare 

handhaving en openbare veiligheid steeds meer bodycams in om de veiligheid van personen en 

goederen te verhogen; 

de bodycams worden zichtbaar gebruikt tijdens de duur van de interventie wanneer de 

veiligheid van personen of goederen in gedrang dreigt te komen; 
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medewerkers van de lokale en federale politiediensten kunnen bijstand verlenen op het 

grondgebied van de politiezone Noorderkempen waarbij bodycams gebruikt kunnen worden; 

de verwerking van het beeldmateriaal opgenomen door de bodycams van de 

politiemedewerkers op het grondgebied van politiezone Noorderkempen valt onder de 

verantwoordelijkheid van de betreffende uitvoerende politiedienst; 

Tussenkomsten 

gemeenteraadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt om dit agendapunt te verdagen zolang de 

wettelijke basis voor deze bodycam niet beter geregeld is zowel in hoofde van de politieagent 

als van de burger; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) wijst er op dat dit federale materie is maar 

stelt dat de federale politie of andere politiezones reeds bodycams gebruiken en soms moeten 

die bijvoorbeeld tussenkomen in de gevangenis. De politiezone Noorderkempen maakt nog 

geen gebruik van bodycams; 

Besluit Met 17 stemmen voor (Frank Wilrycx, Kris Govers, Monique Quirynen, Karel Lenaerts, 

Leen Kerremans, Annie Verheyen, Jef Van Accom, Kris Luyckx, Raf Verheyen, Tine Van der 

Vloet, Evelien Willems, Josée Van Aert, Boris Kersemans, Koen Staes, Nele Daems, Jan 

Quirijnen, Luc Holthof), 2 stemmen tegen (Jef Schoofs, Jan De Bie) 

Goedkeuring te hechten aan de vraag van het politiecollege van de politiezone Noorderkempen 

de dato 28 september 2020 voor de inzet van bodycams door de lokale en federale politie op 

het grondgebied van de gemeente Merksplas. 

Toegevoegde agendapunten 

12. Ondertekenen 'kraanwatercharter' (toegevoegd agendapunt door de fractie 

Groen) 

Wetgeving 

artikel 21 van het decreet lokaal bestuur van 22 december 2017; 

Feiten 

Merksplas kan een belangrijke rol spelen in het promoten van een gezonde levensstijl en het 

creëren van een gezonde leefomgeving. Van het aanbieden van gezonde tussendoortjes in de 

buitenschoolse kinderopvang tot het aanleggen van kwaliteitsvolle wandel- en 

fietsinfrastructuur en de oprichting van de gezondheidsraad.  

 

Door te kiezen voor een duurzaam waterbeleid kan onze gemeente de gezonde en bovendien 

milieuvriendelijke lijn in het lokaal gezondheidsbeleid doortrekken. Terwijl er op de derde 

verdieping van GC De MARc/kT en in het gemeentemagazijn een waterdispenser voor water in 

gebruik werd genomen, blijft men oa in het gemeentehuis en het OCMW nog bij traditioneel 

flessenwater. Groen stelt dan ook voor dat de gemeente een gelijkaardig systeem als in het GC 

verder invoert voor alle gemeentelijke gebouwen. 

 

Waarom kiezen voor waterdispensers? Omdat dit overduidelijk een duurzame investering is! 

- Altijd fris leidingwater binnen handbereik zonder zorgen (inkoop/voorraad/opslag); 

- Mogelijkheid tot gekoeld, bruisend en zelfs warm water; 

- Leidingwater kost slechts een fractie van flessenwater; 

- Geen transport, minder CO2-uitstoot, een kleinere ecologische voetafdruk. 

 

Wij stellen voor dat de gemeente een voorbeeldrol opneemt naar scholen, verenigingen en 

lokale bedrijven door hen te stimuleren om werk te maken van een verstandig waterverbruik 

en om te kiezen voor kraanwater als duurzame dorstlesser. Zo kunnen we de 

gedragsverandering bij onze inwoners versterken. 

Besluit Goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 

Artikel 1. Merksplas tekent het charter op de site: https://www.kraanwater.be/aan-de-

slag/steden-gemeenten/het-kraanwatercharter-1 

https://www.kraanwater.be/aan-de-slag/steden-gemeenten/het-kraanwatercharter-1
https://www.kraanwater.be/aan-de-slag/steden-gemeenten/het-kraanwatercharter-1
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Artikel 2. Het gemeentebestuur voorziet een stappenplan om systematisch over te schakelen 

van flessenwater naar waterfonteintjes in alle gemeentelijke gebouwen zoals gemeentehuis, 

OCMW, bibliotheek, sporthal, werkplaats, kinderopvang en scholen. 

Artikel 3. Na de installatie worden er herbruikbare flessen ter beschikking gesteld per 

personeelslid. 

Artikel 4. De gemeente sensibiliseert niet alleen de werknemers maar alle inwoners om meer 

kraanwater te gebruiken via de gemeentelijke communicatiekanalen. 

Rondvraag 

13. Rondvraag. 

Tussenkomsten 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) geeft een stand van zaken met betrekking 

tot COVID-19: 

'Onze digitale gemeenteraad laat het al zien: we zitten in een heel andere situatie dan bij 

de vorige gemeenteraad. Veel beperkingen: sport, scholen, contacten, winkels, horeca zijn 

allemaal aan banden gelegd. 

Er gebeurt zoveel mogelijk thuiswerk. Ook zo op het gemeentehuis en het OCMW: in de 

mate van het mogelijke wordt er thuis gewerkt of wordt er met een beurtrolsysteem 

gewerkt. 

De beslissingen worden door de federale en Vlaamse overheid of door de gouverneur 

genomen. Deze zijn vrij strikt en gelden algemeen. Extra burgemeesterbesluiten zijn dan 

ook bijna niet nodig. De gemeente staat in voor de implementatie op het terrein. Iets wat 

heel wat inspanningen van onze personeelsleden vraagt. Dit geldt ook voor de 

handhaving; 

Tussen de 2 basisscholen is er een nauw contact en regelmatig overleg, waar ook onze 

kinderopvang bij betrokken is. Deze contacten zijn belangrijk omdat beide scholen met 

dezelfde problemen geconfronteerd worden en iedere dag moeten bijsturen, vb. als er 

leerkrachten in quarantaine moeten. Uitwisselen van best practices zijn ook zeer nuttig. 

Goed om te zien dat in beide scholen de juiste motivatie, flexibiliteit en inzet aan de dag 

gelegd wordt. 

Bij onze kinderopvang is het ook alle hens aan dek. Zeker de verlenging van de 

herfstvakantie heeft hen met heel wat meer werk opgezadeld. Maar ook hier: heel flexibel 

en heel plichtbewust. Het IBO blijft ook op regelmatige basis de hulpbehoevende gezinnen 

contacteren. 

De lokale handelaars kunnen hun waren aanprijzen via de gemeentelijke website. 

De werkgroep voor de verdeling van de Vlaamse middelen voor de verenigingen werkt 

volop aan een voorstel. Hierover dadelijk meer in de rondvraag; 

Zoals al gezegd, rekent men meer en meer op de lokale besturen om de maatregelen in 

goede banen te leiden. Zo is de contacttracing nu ook naar de gemeentes verschoven. 

Vlaanderen was hiermee gestart, maar dit bleek in praktijk niet de vereiste resultaten op 

leveren. Via de ELZ’s worden nu de gemeentes ingeschakeld. Momenteel worden alle 

besmette personen door ons opgebeld. Zij krijgen meer uitleg over de maatregelen en 

gevolgen van hun besmetting. In een later stadium is het de bedoeling dat ook de 

hoogrisico-contacten door ons gecontacteerd worden. 

De jaarlijkse feestelijkheden van december zullen ook allemaal anders verlopen. 

Sinterklaas heeft laten weten dat hij dit jaar niet naar het jaarlijks feest van de 

sinterklaasvrienden in Merksplas kan komen. De mensen van de cultuurraad en de 

sinterklaasvrienden hebben wel een alternatief uitgewerkt. Dit zal in samenwerking met 

de scholen gebeuren. 

Ook de vrienden van de kerststal zullen hun jaarlijkse kerststal niet zetten. Ook hier wordt 

aan een alternatief gewerkt: een kleinere stal, verschillende kleine en 1 grote kerstboom 

op het kerkplein. De klassieke grote kerstboom op de markt en natuurlijk kerstverlichting. 

De jaarlijkse kerstwandeling wordt niet georganiseerd. Toerisme Merksplas heeft wel 

enkele alternatieven uitgewerkt voor onze inwoners, maar mikt niet op de grote massa die 

er bij de klassieke kerstwandeling gewoonlijk kwam. 

Verder is het uitkijken naar de nieuwe beslissingen van de veiligheidsraad nu vrijdag.' 

raadslid Tine van der Vloet (N-VA) of nieuwjaarkezoete kan doorgaan; 
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burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat de Gouverneur alle 

activiteiten tot eind januari heeft verboden. Er wordt nog bekeken of nieuwjaarkezoete hier 

onder valt; 

raadslid Jef Schoofs (Groen) wijst er op dat er in het gemeenschapscentrum nog altijd veel 

bijeenkomsten plaatsvinden; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat de lokalen corona-proof zijn 

en er zeer veel geannuleerd is geworden; 

raadslid Jef Schoofs (Groen) polst naar de relance-plannen van de gemeente; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) wijst er op dat deze relance-plannen vaak 

opschorsing is van belastingen die wij al jaren hebben afgeschaft. We bekijken de noden van 

de verenigingen; 

raadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt of verenigingen dingen mogen verkopen; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) stelt dat er on line mag verkocht worden en 

afgehaald of aan huis gebracht; 

  

raadslid Jan De Bie (Groen) vraagt: 

Pano toonde op 4 november in een reportage dat 400.000 woningen niet aangesloten zijn 

op de riolering. Dagelijks vloeien er miljoenen liters afvalwater ongezuiverd de natuur in. 

Tegen 2027 moeten onze waterlopen van goede kwaliteit zijn en vandaag is er nog geen 

enkele in orde.  

In Vlaanderen is 86% van de woningen aangesloten op de riolering. Merksplas zit met 

73% onder dat gemiddelde terwijl omliggende gemeenten beter scoren. (cijfers VMM - dec 

2019). Wat zal de zuiveringsgraad zijn na de werken in de omgeving Hoevestraat en 

Koekhoven? In hoeverre kan/zal het percentage de komende jaren nog verbeteren met 

voorziene rioleringswerken? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat Merksplas een rioleringsgraad 

van 74,41% zou hebben. Stedelijke gebieden krijgen gemakkelijker subsidies omdat zij nu 

eenmaal een groter inwonersaantalequivalent hebben om af te wateren. Voor Merksplas 

betekent dit een investering van meer dan 15 miljoen waar er beperkt subsidies tegenover 

staan. Er zitten verschillende rioleringswerken in de pipeline, sommige aanbesteed sommige 

op de rol, maar soms moeten er eerst werkzaamheden gebeuren aan het 

waterzuiveringsstation: 

Hieronder de projecten die in de pipeline zitten. Als deze uitgevoerd zijn, stijgt de rioleringsgraad boven de 
90%. 
 

Project Aantal IE Rioleringsgraad 
Stwg op Rijkevorsel en omgeving kolonie 500 3,87% 

Koekhoven en zijstraten 287 3,37% 

Opstal -zijstraten Hoevestraat 208 2,44% 

De Hees schoondreef Steenovendreef 134 1,57% 

Steenweg op Weelde -Geheul 200 2,35% 

Bosstraat 80 0,94% 

Lipseinde (project Aquafin) 121 1,42% 

   Totaal 1530 15,96% 
 
 
Daarnaast worden ook nog geïnvesteerd in de vervanging van enkelvoudig naar gescheiden 
rioleringsstelsel. Dit heeft geen invloed op de rioleringsgraad, maar wel een grote milieuwinst. 
 

  

raadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt: 

We zijn enorm tevreden dat de bomen in de Wolfstraat blijven staan. Vorige 

gemeenteraad werden hier al vragen over gesteld en toen kregen we nog geen antwoord. 

Nu blijkt er ineens al een alternatieve oplossing te zijn. Er zou grond gekocht worden en 

https://www.vmm.be/data/riolerings-en-zuiveringsgraden
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een evaluatie komen? Kan er toegelicht worden hoe dit alles tot stand is gekomen? Zijn de 

nodige vergunningen afgeleverd? 

raadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt: 

Bomen Wolfstraat. In de gemeenteraad van oktober was er gezegd dat er eerst 

studiewerk zou verricht worden en er ten laatste in december een beslissing zou vallen. 

Welke beslissing is er precies genomen en hoe is die tot stand gekomen? Waarom nu al 

begin november? De communicatie hierover is gebeurd via RTV. Waarom heeft men er 

niet voor gekozen eerst de buurtbewoners te informeren die tijd en moeite hebben 

gestoken? Dit zou toch een blijk van erkentelijkheid zijn. Welke compensatie heeft de 

landbouwer ontvangen? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat de gemeente normaal op 

openbaar domein blijft en daarom de bomen moesten gekapt worden. De gemeente was daar 

ook niet blij mee. We proberen nu een alternatieve oplossing uit op privé-domein van een 

landbouwer. We zullen enkele periodes van zware neerslag moeten afwachten om de situatie 

te evalueren. Iniden dit een goede oplossing zou zijn kan er met de landbouwer een 

overeenkomst worden afgesloten voor een zakelijk recht. RTV ruikt ook waar er nieuws te 

rapen valt. De  gracht was gegraven voor de pers er was. Die gracht kun je ook niet in alle 

weersomstandigheden graven. Nu is dit een voorlopige en pragmatische oplossing om de 

afwatering in orde te krijgen en om de bomen te sparen. 

raadslid Jef Schoofs (Groen) vraagt: 

In de Vondelweg zijn een aantal bomen er zeer slecht aan toe. Bij de heraanleg en 

verbreding van de straat, wees Groen al op de risico's en de mogelijke gevolgen voor de 

bomen. Wat zijn de plannen hier? Waarom geen inheems plantgoed, zoals bij burgers die 

een kapvergunning vragen wordt opgelegd? Werd er een vergunning uitgereikt? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat die beuken ziek geworden zijn 

door droogte en zonnebrand (beuken in dreven kwetsbaar in Kempen) en worden op advies 

van de milieudienst vervangen door Zweedse Meelbes, beter bestand tegen droogte en 

nabijheid van verharding en goed voor bijen en vogels. 

schepen Karel Lenaerts (Leefbaar) stelt dat bomen langs de openbare weg niet worden 

beschouwd als lijnvormige elementen en gekapd en vervangen mogen worden zonder 

vergunning als ze op openbaar domein staan, tenzij in beschermd landschap; 

raadslid Jan De Bie (Groen) vraagt: 

In verslag van CBS van 20/10 zagen we dat er heel wat kandidaten zijn voor de vacatures 

van stafmedewerker beleidsondersteuning en omgevingsvergunningen. We zitten nog 

steeds in een vreemde periode met het virus. Hoe ziet de sollicitatieprocedure er nu uit? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat het schriftelijk examen heeft 

plaatsgevonden, de geslaagden doen mee aan een digitaal assessment en het mondeling 

examen gewoon zal plaatsvinden; 

raadslid Jan De Bie (Groen) vraagt: 

In datzelfde college zien we ook de vermoedenslijst leegstaande woningen en gebouwen. 

Deze lijst bestaat schijnbaar enkel uit woningen op de Kolonie met name Zoete inval en 

Nijverheidsstraat? Zijn er dan in Merksplas geen andere leegstaande woningen en 

gebouwen? Gentse Wijk? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat er niet zoveel leegstand is in 

Merksplas en zeker niet voor lange duur. De druk op woningmarkt is hier groot. De Vlaamse 

inspectie controleert ook. Vaak wordt er van eigenaar veranderd en is er project of aanvraag 

lopende. De Gentse Wijk bevindt zich binnen de veiligheidsperimeter van de strafinrichting. De 

Regie der Gebouwen zou deze site eventueel kunnen benutten voor de renovatie van de 

gevangenis. Deze gebouwen zullen nooit meer als woning kunnen aangewend worden. Voor 

Nijverheidsstraat en Zoete Inval heeft opname op lijst wel zin om druk te zetten op de Regie 

voor de overdracht aan de bouwmaatschappij de Noorderkempen die deze woningen in 

erfpacht kan geven; (uit navraag na raad blijkt Gentse Wijk toch op de lijst te staan) 

  

raadslid Jan De Bie (Groen) vraagt: 

Wat is de stand van zaken ivm de bevraging van onze verenigingen nalv de subsidies die 

Merksplas zal ontvangen uit het Vlaamse noodfonds voor jeugd, sport en cultuur 

ontvangen. Wat wordt er aangegeven door de verenigingen? Hoe zullen deze verdeeld 

worden? Het jaar loopt op zijn einde… 

raadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt: 
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Wat is de stand van zaken ivm de steun naar de verschillende verenigingen toe? De 

bevraging door de gemeente moest binnen zijn voor 2 november.  Kan u ons een lijst 

bezorgen van elke vereniging die de bevraging heeft ingevuld. Wat waren jullie 

bevindingen hier over. Er was een volgende vergadering  voorzien op 10 november. Kan u 

ons de inhoud van die vergadering toelichten. Wat is jullie plan van aanpak? 

schepen Monique Quirynen (Leefbaar) antwoordt dat de werkgroep bijeen is geweest op 10 

november 2020. Er hebben ondertussen 48 verenigingen geantwoord. In eerste fase kan elke 

vereniging tegen 31 december zijn onkosten binnenbrengen die gerelateerd zijn aan corona; 

mondmaskers, schermen, gel, flyers voor geannuleerde activiteiten, ... We vermoeden dat elke 

vereniging daarvoor in aanmerking komt. 90.000 euro lijkt veel geld maar betekent relatief 

weinig per kop als er 5200 mensen lid zijn van een vereniging. 17 verenigingen geven aan 

geen problemen te hebben. Sommigen wijzen op gederfde inkomsten maar vaak stonden er 

geen uitgaven tegenover. Sommige verenigingen hebben wel structurele problemen. 

raadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt of deze gegevens kunnen opgevraagd worden; 

schepen Monique Quirynen (Leefbaar) wijst er op dat dit nog een werkdocument is en het te 

vroeg is om conclusies te trekken. We mogen geen onrealistische verwachtingen creëren 

tegenover de verenigingen. De enquêtes worden bezorgd aan de raadsleden; 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) geeft aan dat de verenigingen stellen covid-

gerelateerde onkosten te hebben gemaakt maar vaak het concreet bedrag nog moeten 

doorgeven. Deze kosten zullen alvast van het bedrag moeten afgetrokken worden en dan 

zullen de drie adviesraden kijken hoe het saldo het best kan worden benut; 

raadslid Jan De Bie (Groen) vraagt: 

De superprestige vindt/vond plaats op zondag 22 november achter gesloten deuren. Wat 

is de eerste indruk/evaluatie? 

raadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt: 

We lezen dat wedstrijden zonder publiek het financieel moeilijk hebben. Hoe is de 

veldcross nu verlopen voor de organisatie met een 2de cross in moeilijke 

omstandigheden? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat dit allemaal goed verlopen is. 

Het was een goede try-out zonder 10.000 man publiek. Het was perfect georganiseerd. Er 

waren geen indringers op het domein. Het werd zeer mooi in beeld gebracht. De gemeente 

heeft geen zicht op de financiën van de organisator. Er waren minder inkomsten maar ook 

minder uitgaven. Men mikt dit jaar op break-even. Flanders Classics komt wel financieel tussen 

bij de superprestige. Vorig jaar hadden ze pech door de storm maar is de verzekering een stuk 

tussengekomen. Destijds hadden we een benefiet gepland maar nu kunnen we niet voor één 

vereniging een benefiet organiseren. De jeugd heeft dankbaar gebruik gemaakt van het 

parcours. 

schepen Kris Govers (Leefbaar) stelt dat de technische dienst hand- en spandiensten verleend 

heeft; 

raadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt: 

We zagen alvast een eenmalige oproep in de Meer over Merksplas ivm de reflecterende 

huisnummers. Komt deze oproep nog een keer terug? Eventueel ook via de facebook 

pagina van de gemeente? 

Hoeveel mensen hebben al een nummer aangevraagd? 

Waarom is dit maar een eenmalige actie? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat in tegenstelling tot de 

klassieke nummers van 0 tot 9 waar je een stock kan van aanleggen deze nummers op maat 

worden afgedrukt zodat de bestellingen moeten gebundeld worden. Deze oproep zal nog wel 

herhaald worden. Er hebben al 221 gezinnen een bestelling geplaatst; 

raadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt: 

Vorige lockdown periode heeft men via het sociaal huis, samen met vele vrijwilligers, de 

ouderen opgebeld. Is men hier al terug mee gestart? Kan men geen oproep doen tot 

vrijwilligers om de welzijnslijn te bemannen; 

Men heeft vanuit Vlaanderen ook een actie opgezet om mensen in eenzaamheid een 

warm hart toe te dragen door een op zoek te gaan naar een buddy die dan eens een 

kaartje kan sturen of eens kan bellen. Men zoekt 20000 buddy’s. Zou u deze warme 

oproep  van FredenFrieda.be ook eens kunnen delen in jullie communicatie? 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat bij de eerste lockdown dit 

werd opgenomen door mensen van kinderopvang, school en OCMW. Vlaanderen heeft nu meer 
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afgestoten naar de lokale besturen, zoals bijvoorbeeld contacttracing, zodat deze mensen 

momenteel de handen vol hebben. Er mogen ook geen mensen uitvallen of in quarantaine 

gaan. OCMW contacteert wel haar kwetsbare mensen. Er kan wel promotie gemaakt worden 

voor FredenFrieda; 

raadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt: 

Voetbalvelden aan de Hoevestraat . Wat is de stand van zaken van dit dossier. 

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat er gevraagd werd aan de 

advocaten een overleg met de familie te plannen om te zoeken naar een minnelijke oplossing. 

Voorlopig ligt dit stil omwille van COVID; 

raadslid Luc Holthof (N-VA) vraagt: 

Fietssuggestiestroken. Op de laatste gemeenteraad is er over deze stroken gesproken 

maar onze vraag naar het beleid dienaangaande bleef onbeantwoord. Op welke plaatsen 

en waarom die plaatsen zijn er stroken aangebracht? Wat zijn de verdere plannen? 

Lijsten? 

schepen Karel Lenaerts (Leefbaar) antwoordt dat het mobiliteitsbeleid terug te vinden is in het 

in 2012 geactualiseerde mobiliteitsplan. De keuze voor de fietsvoorziening hangt af van het 

type van de weg. Bij gewestwegen wordt geopteerd voor vrijliggende fietspaden langs 

weerszijden, in het centrum voor aanliggende fietspaden, gemengd verkeer of fietsstraat, voor 

andere wegen aanliggende fietspaden of fietssuggestiestroken naar gelang of er onteigend 

moet worden, of er subsidies tegenover staan, verkeersintensiteit, snelheidsregime,  ... 

raadslid Jef Schoofs (Groen) geeft aan dat de fietssuggestiestroken niet zo glad zijn zoals zou 

mogen verwacht, zoals Moerstraat; 

schepen Kris Govers (Leefbaar) merkt op dat Beerse een triflex laag heeft aangebracht in 

verlengde Moerstraat wat 3X zo duur is maar vindt de ruwheid van de fietssuggestiestrook in 

de Moerstraat meevallen. In de Wolfstraat is de strook ruwer maar die moet nog geborsteld 

worden; 

raadslid Tine van der Vloet (N-VA) vraagt: 

Nu er een algemeen verbod is op het afsteken van vuurwerk met oudjaar , zo hebben we 

dat net gehoord van de gouverneur, vroegen we ons af hoe de communicatie gaat 

verlopen in onze gemeente.  Wordt hierop ook controle gedaan die avond?  

burgemeester-voorzitter Frank Wilrycx (Leefbaar) antwoordt dat dit zal worden 

bekendgemaakt en gesensibiliseerd maar vreest dat de handhaving rond vuurwerk beperkt zal 

zijn; 

  

 

Aldus gedaan en beslist in zitting datum als ten hoofde. 

 

   

De Algemeen directeur,  De Burgemeester-Voorzitter, 

   

Dries Couckhuyt  Frank Wilrycx 

 


